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I Jornada Pime i Sostenibilitat 

La Fundació PIMEC promou el compromís de les empreses amb la 

sostenibilitat per donar impuls a la competitivitat  

La sostenibilitat “ha arribat per quedar-se” entre les nostres pimes i ho farà per la pròpia 
sensibilitat empresarial i per la demanda imparable de la societat que valorarà millor les 
empreses més sostenibles, segons Josep González, president de la Fundació PIMEC 
 
Vivim una gran crisi demogràfica on les ciutats creixen exponencialment i alhora es 
creen deserts demogràfics. Per això, des de les institucions, hem de generar aliances 
entre territoris, ciutats, empreses i universitats, segons Francesc X. Boya, 
secretari general per al Repte Demogràfic del Ministeri per a la Transició Ecològica i el 
Repte Demogràfic  
 
Cal promocionar la innovació entre les empreses i els autònoms, evitar l’excessiva 

burocràcia i incrementar la competitivitat dels negocis a través de la sostenibilitat, 

segons Maria Eugènia Gay, segona tinenta d’Alcaldia de l’Ajuntament de Barcelona 

El pas clau per la pime serà el canvi en la contractació pública i que aquesta beneficiï la 

micro i petita empresa, segons Luc Hendrickx, representant de SMEunited a l’EFRAG 

TEG 

Barcelona, 14 de novembre de 2023,- La Fundació PIMEC ha organitzat la Jornada 
Pime i Sostenibilitat amb l’objectiu de reunir persones empresàries, acadèmiques i 
representants d’institucions per tractar com les pimes poden tenir un paper destacat i 
compromès, des del sentit més ampli, en el concepte de la sostenibilitat sense deixar de 
ser competitives i rendibles.  
 
Jaume Lanaspa, assessor de Presidència de Fundació “la Caixa”, i Josep González, 
president de la Fundació PIMEC, han donat la benvinguda. González ha destacat que 
la sostenibilitat “ha arribat per quedar-se” entre les nostres pimes i ho farà per la pròpia 
sensibilitat empresarial i per la demanda imparable de la societat que valorarà millor les 
empreses més sostenibles i de proximitat. Ha afegit que “una de las transformacions, 
que segurament anirem veient, és que l’actual model d’estratègia econòmica de créixer 
per créixer evolucionarà cap a una caiguda del consum i, per tant, de la producció i això, 
a la vegada, comportarà la necessitat de sobreviure sense o amb poc creixement. 
 
Tot seguit Francesc X. Boya, secretari general per al Repte Demogràfic del Ministeri 

per a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic, ha accentuat que vivim una gran crisi 

demogràfica on les ciutats creixen exponencialment i alhora es creen deserts 

demogràfics. En aquest punt va proposar que, des de les institucions, s’han de generar 

aliances entre territoris, ciutats, empreses i universitats per afrontar el panorama de 

transformació que estem vivint, tot creant un model de cooperació. 

Després, Maria Eugènia Gay, segona tinenta d’Alcaldia de l’Ajuntament de Barcelona, 

ha subratllat que des del consistori, un dels principals objectius, és promocionar la 

innovació entre les empreses i els autònoms, evitar l’excessiva burocràcia i incrementar 

la competitivitat dels negocis a través de la sostenibilitat. 
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Luc Hendrickx, representant de SMEunited a l’EFRAG TEG (Grup d’experts tècnics en 
informes de sostenibilitat), ha mencionat que el pas clau per la pime serà el canvi en la 
contractació pública i que aquesta beneficiï la micro i petita empresa. A més, Hendrickx 
ha emfatitzat que la UE treballa seriosament per l’economia de zero efecte hivernacle 
per al 2050 i la protecció de la biodiversitat. 

La jornada també ha comptat amb una intervenció de l’exministre de Finances de Grècia 
Yannis Varoufakis per parlar de sostenibilitat i pimes, tot relacionant-t’ho amb el 
concepte de “tecnofeudalisme”. En particular, ha posat en relleu que el capitalisme, 
actualment, ha passat a una situació pitjor: ha evolucionat cap el capitalisme en el núvol 
on el rendiment dels senyors feudals digitals va pujant i el de les pimes va baixant. Les 
pimes utilitzen aquests nous senyors feudals per vendre i els paguen una intermediació 
cada cop més elevada. Com a solució, Varoufakis planteja que les pimes, per ser 
sostenibles, creïn cooperatives digitals per interactuar entre elles. 

La cloenda de la jornada ha anat a càrrec Arnau Queralt, director del Consell Assessor 
per al Desenvolupament Sostenible de Catalunya, i José M. Torres, vicepresident de la 
Fundació PIMEC. Queralt ha posat l’èmfasi en que hem de canviar el model i ser 
capaços de transformar, tot incorporant els criteris dels ODS. És un repte de país i 
d’empresa. L’administració ha de ser capaç d’acompanyar més a les empreses i 
controlar menys i sobretot empentar. Torres ha subratllat que els canvis a la societat 
s’han de fer comptant amb les pimes i que aquestes seran rendibles gràcies a ser 
sostenibles. 

 
Fundació PIMEC 

La Fundació PIMEC ordena el seu marc de treball en dos grans pilars: d’una banda, l’Emergència Social/Personal amb 

la Segona Oportunitat com a punt principal de la inclusió, tot comptant amb el programa emppersona i l’ajut a les persones 

de més de 45 anys perquè puguin trobar feina. I, d’altra banda, i com a segon pilar, la Sostenibilitat, la Salut i l’Emergència 

Climàtica amb diferents àmbits d’actuació on la pime i la nova ruralitat amb la dona, la innovació i la tradició configuren 

el centre de l’acció; les micro, petites i mitjanes empreses i l’enfocament cap a la sostenibilitat constitueixen l’aposta plena 

per la RSE, els ODS i l’adaptació climàtica; i el concepte “empreses saludables” estructura l’actuació cap a la salut mental 

i la lluita contra les malalties mediambientals. 
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